

北京语言大学来华留学生入学申请表

BEIJING LANGUAGE AND CULTURE UNIVERSITY APPLICATION FORM FOR INTERNATIONAL STUDENTS

注意: 请认真填写, 要求字体工整; 也可使用电脑填写。每项都必须填写, 不得遗漏。

Very Important: If the form is not filled in on a computer, please write **legibly** in black or blue ink. Please fill **every section** of the form.

护照用名 Name on passport	姓/Family name	中文名 Chinese name	
	名/Given name		
国籍 Nationality		出生地点 Place of birth	
出生日期 Date of birth	年/Y 月/M 日/D	男 <input type="checkbox"/> Male 女 <input type="checkbox"/> Female	
已婚 <input type="checkbox"/> Married 未婚 <input type="checkbox"/> Single	护照号码 Passport No.	宗教 Religion	
最后学历/Highest education		现职业 Current or latest occupation	
现学校或工作单位/ Current or latest school or employer			
申请学习时间 Intended program at BLCU	从/from 年/Y 月/M 日/D 到/to 年/Y 月/M 日/D		
现有汉语水平/Tick the appropriate box to indicate the number of Chinese words you know. <input type="checkbox"/> A None <input type="checkbox"/> B about 800 <input type="checkbox"/> C about 1500 <input type="checkbox"/> D about 2500 <input type="checkbox"/> E about 3500 <input type="checkbox"/> F about 4000 强化班只限 A、B、C、D 四个水平/The Intensive Program is offered only to students in Chinese level A, B, C and D			
境外永久通讯地址/Full non-Chinese permanent postal address:			
电话/Tel: _____ 传真/Fax: _____ E-mail: _____			
录取通知书接收地址/Address to receive the admission package, if different from above:			
电话/Tel: _____ 传真/Fax: _____ E-mail: _____			
本人简历(从高中开始)/Curriculum vitae (Starting from high school)			
单位 (Previous and current educational institute & employer)	时间 years attended (from/to)	职务 (Position)	
_____	From _____ to _____	_____	
_____	From _____ to _____	_____	
家庭主要成员/Family members			
姓名/ Name	关系/ Relation	电话/ Tel.	
_____	_____	_____	
_____	_____	_____	
担保人 (担保人可以是父母或亲戚朋友, 国籍不限, 但学生不能做担保人) Emergency contact (Can be a parent or relative of the applicant, out of China, or in China. Student cannot be the contact)			
姓名/ Name: _____			
国籍/ Nationality: _____ 与本人关系/Relationship to the applicant: _____			
永久通讯地址/Permanent Mailing Address: _____			

单位/ Name of employer: _____			
电话/Tel: (住宅/home) _____ E-mail: _____			

学生类别/Programs

1. 非学历教育/Non-degree Programs

①短期生（一学期以下）/Short Term Programs(1 semester or less):

- 汉语普通班（20 学时/周）/ Regular Chinese Language course（20hrs/week）
- 汉语强化班（30 学时/周）/ Intensive Chinese Language course（30hrs/week）
- 商务汉语（HSK5 级）/ Business Chinese Language course (HSK5)

②长期生（一至二年）/Long Term Programs(at least 1 academic year)

- 汉语/Chinese Language course
- 预科班/Chinese Preparatory Course

③高级进修生/Senior Scholar Programs

④教师进修班/Teacher's Training Programs

2. 学历教育/Degree courses

①专科生（学制 2 年）/College Certificate Programs (2 years) 汉语言专业/Chinese Language

②本科生（学制 4 年）/Bachelor programs (4 years)

★ 以下专业需提供 HSK3 级以上证书(含 3 级)，无证书者入学时须参加学院组织的入学考试

The applicants should submit the HSK3 (or above) when applying for the following majors. Or they should take the entrance exam held by the college before classes start.

- 汉语言专业/Chinese Language 汉英双语方向/Chinese-English Bilingual Studies
- 汉日双语方向/Chinese-Japanese Bilingual Studies
- 其他方向(经贸、翻译等)/Other Majors (Economics and trade, translations, etc.)
- 汉语国际教育专业/ Teaching Chinese to Speakers of Other Languages

★ 以下专业与中国学生同班上课，需 HSK 5 级以上证书(含五级)

The students in the following programs will have classes with Chinese students. The applicants should submit HSK5 (or above).

- 汉语言文学专业/Chinese Language & Literature 绘画专业/ Painting and Calligraphy
- 对外汉语专业/Teaching Chinese as a Foreign Language 国际政治专业/ International Politics
- 新闻学专业/Journalism 人力资源专业/ Human Resources
- 翻译专业（英语方向、法语方向）/Translation（Chinese - English or Chinese - French）
- 外国语专业（英语、法语、日语、西班牙语、阿拉伯语、朝鲜语（韩国语方向）、德语、意大利语、葡萄牙语、俄语）/Foreign Languages（English, French, Japanese, Spanish, Arabic, Korean, German, Italian, Portuguese, Russian）

★ 以下专业与中国学生同班上课，需 HSK 5 级以上证书(含五级)，还需参加各专业组织的数学和英语考试

The students in the following programs will have classes with Chinese students. The applicants should submit HSK5 (or above) and take math and English entrance exams.

- 国际经济与贸易专业/ International Economics and Trade 金融学专业/Finance 会计学专业/Accounting
- 计算机科学与技术专业/Computer Science & Technology
- 信息管理与信息系统专业/ Information Management and Information Systems
- 数字媒体技术专业/ Digital Media Technology

★ 全英文授课，需雅思 5.5 以上，托福机考 527 分以上/托福笔考 197 分以上。

The language of instruction of following program is English. The applicants should submit IELTS 5.5 or above/TOEFL (iBT) 527 /TOEFL (paper-based test) 197 or above.

- 国际经济与贸易专业/ International Economics and Trade

我愿意到北京语言大学学习，在校学习期间保证做到下列各项：

1. 遵守中华人民共和国法律。
2. 不从事学习目的以外的活动。
3. 遵守学校的各项规章制度，努力学习。
4. 按时缴纳学校规定的学生应该缴纳的各项费用。

I am willing to study at Beijing Language and Culture University. I pledge the following terms during my study:

1. I will abide by the laws of the People's Republic of China.
2. I will not engage in activities bearing no relation with my academic pursuit in China.
3. I will study industriously and observe all rules and regulations of the University.
4. I will pay all expenses on time.

学生本人签字/Signature of the applicant:

Date:

申请者需提供以下材料：

1. 学历生（专科生、本科生）

- ① 学历证书：本人最后学历证书的复印件或大学在校学习证明。
- ② 成绩单：本人最后学历成绩单的原始件（复印件无效）。
- ③ 推荐信。
- ④ 申请者护照复印件。
- ⑤ 担保人有效证件的复印件（护照或身份证）。
- ⑥ HSK 证书复印件。
- ⑦ 报名费收据复印件（电汇者提供）。

2. 非学历生（一年及一年以下的学习项目）

- ① 学历证书：本人最后学历证书的复印件或大学在校学习证明。
- ② 申请者护照复印件。
- ③ 担保人有效证件的复印件（护照或身份证）。
- ④ 报名费收据复印件（电汇者提供）。

3. 凡在中国正式学校学习的人员申请来校学习，还应提供：

- ① 所在院校留学生办公室的转学同意信（必须加盖公章）。
- ② 任课教师的推荐信。
- ③ 在华签证或居留证复印件。

4. 未满 18 周岁者还需提供以下材料：

- ① 父母护照复印件
- ② 出生证明（原文必须为英文或者中文，若为其他外文，来华后需在中国翻译）
- ③ 在华监护人证件复印件（若为外国人则为护照复印件；若为中国人则为身份证正反面复印件，非北京人还需提供北京市暂住证）

注：① 接到您完整的申请材料，经审查合格后，我们将在三周以后寄发《入学通知书》和《JW202》（来华签证申请表）。

② 申请表及材料传真件无效。所寄材料及报名费不予退还。

③ 本表每份仅限申请一期，若想申请两期以上，请分别填写申请表（申请表可复印使用）。

4. 报名费：

① 学历生人民币 800 元/人，非学历生人民币 600 元/人。

② 支付方式：

境外申请者可电汇(T/T)方式支付。(不收外币现金，外币支票)。

电汇地址：

ACCOUNT WITH BANK: HUA XIA BANK, BEIJING BRANCH

SWIFT BIC: HXBKCNBJ030

A/C NO: 4066200001819400000429

NAME: BEIJING LANGUAGE AND CULTURE UNIVERSITY

ADDRESS: 15TH XUEYUAN ROAD, HAI DIAN DISTRICT, BEIJING, CHINA

(3) 在中国境内付报名费者，可直接交纳现金，也可通过银行电汇。

电汇地址：北京语言大学

账号：0200006209089106391

开户行：中国工商银行北京东升路支行

注：① 在校生申请继续学习新课程的学生，一律免交报名费。

② 报名费不予退款，学费非校方原因亦不退款。

5. 联系方式：

电话：0086-10-82303273

传真：0086-10-82303283

电子邮件：jx107@blcu.edu.cn

The following supporting documents should be provided:

1. Degree courses (College Certificate Program/ Bachelor Programs):

- ① Academic diploma: a photocopy of the applicant's latest academic diploma or certificate of university education;
- ② Academic record: the original transcript of academic record (copies are not acceptable);
- ③ Reference letter from the applicant's former teacher;
- ④ A photocopy of the applicant's passport;
- ⑤ A photocopy of the ID of the applicant's emergency contact (the person you specified on the second page of the current form);
- ⑥ A photocopy of HSK certificate;
- ⑦ A photocopy of the application fee payment receipt (for T/T transfer).

2. Non-degree courses (programs shorter than one year, one-year program included):

- ① Academic diploma: a photocopy of the applicant's latest academic diploma or certificate of university education;
- ② A photocopy of the applicant's passport;
- ③ A photocopy of the ID of the applicant's emergency contact (the person you specified on the second page of the current form);
- ④ A photocopy of the application fee payment receipt (for T/T transfer).

3. The applicant who is studying in other Chinese university should also provide:

- ① A sealed transfer letter from the foreign students' office of the university;
- ② A recommendation letter from one class teacher;
- ③ A photocopy of the student's visa or residence permit in China.

4. Students who under 18 should also provide:

- ① Parents' passports photocopies
- ② Birth certificate (the original should be in English or Chinese, other languages should be translated in China after you come to BLCU)
- ③ A photocopy of the applicant's guardian in China (if the guardian is a foreigner in China, copy his/her passport; if he/she is a Chinese, copy his/her Chinese ID both front and back, if he/she isn't a Beijinger, his/her registration form of residence in Beijing is necessary)

NOTE:

- ① The University will send the Admission Notice and Form JW202 (for visa) out to the applicant three weeks after receiving the application.
- ② Application materials sent by fax are unacceptable. Application documents and application fees will not be returned.
- ③ Each application is valid for one session of study. Those who wish to join more than one sessions must submit application documents separately (The Form can be copied).

4. Application fee

- ① Non-degree program: CNY 600, Degree program: CNY 800.
A. Payment abroad can be done by T/T transfer (foreign checks or cash are not acceptable).

Telegraphic Transfer Address:

ACCOUNT WITH BANK: HUA XIA BANK, BEIJING BRANCH

SWIFT BIC: HXBKCNBJ030

A/C NO: 4066200001819400000429

NAME: BEIJING LANGUAGE AND CULTURE UNIVERSITY

ADDRESS: 15TH XUEYUAN ROAD, HAI DIAN DISTRICT, BEIJING, CHINA

B. In China the application fee can be paid with CNY cash, or by telegraphic transfer to:

Account name: 北京语言大学

Account number: 0200006209089106391

Bank: 中国工商银行北京东升路支行

NOTE:

- ① Free applications are applicable for the on-campus students.
- ② The application fee is nonrefundable. Tuition fee is either nonrefundable unless the university is held accountable for the withdrawal.

5. Contact:

Tel: 0086-10-82303273

Fax: 0086-10-82303283

E-mail: jx107@blcu.edu.cn

Wechat: BLCU_ISO107